
בעיצומה של עקידת יצחק, מלאך ה’ אומר לאברהם אבינו: “אל תשלח 
ידך אל הנער”.

ואם אברהם לא היה שומע את הקול? ומה חשב אברהם בטרם נשמע 
הקול? 

אותנו  יכול אב להניף את המאכלת על בנו העקוד? מה מלמדת  כיצד 
התורה בסיפור העקידה?

אברהם אבינו מבין שאם ה’ רוצה במות יצחק, הוא לא צריך אותו, הוא 
הנוראה  הגזרה  עם  לא מתווכח  לכן אברהם  לבד.  לעשות את זה  יכול 
”קח את בנך את יחידך אשר אהבת“, כפי שהוא עשה באומץ ובנחישות 

ביחס לסדום.

העלאת הבן על המזבח היא לכאורה המעשה הכי אנטי משפחתי שיש, 
הכי סותר את כל הקריאה שלו בשם ה’. מעשה שהולך למחוק את עתיד 
משפחת אברהם והבטחת ה’. אבל אברהם מבין שיש כאן משהו גדול יותר. 
אברהם לא יודע כיצד יסתיים העניין אבל  יש לו אמון בשותף השלישי, מי 
שנתן לו את הבן, מי שהבטיח לו זרע וארץ ויעוד. אברהם פועל בהתאם 
לצו הא-לוהי מתוך הבנה ברורה שיש דברים שהם גדולים ממנו. במעשה 
שהולכת  הנפש  מסירות  את  ישראל  בעם  אברהם  מטביע  זה  נפלא 

ומתגלית כל הדורות עד היום הזה ממש, במלחמת שמחת תורה.

לימד  ובכך  ה’  בשם  וקרא  כולו  העולם  כל  מול  שעמד  העברי,  אברהם 
אותנו עד כמה חשוב ומשמעותי כל פרט, מלמד אותנו במעשה העקידה 
צריך  שעבורו  לפרט  מעבר  משהו  יש  עצמו,  בפני  עומד  לא  שהפרט 
להיות מוכן להקריב הכול. את המורשת הזו ספגנו בד.נ.א. שלנו והיא 

זו שנותנת לנו את הכוח לעמוד במלחמה מול הרוע ולנצחו.

שבת שלום ומבורך
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לו למטרה  ארגון חברתי ששם   - ”בוחרים במשפחה“ 
ובמדינה,  בחברה  המשפחה  ערכי  את  ולקדם  לחזק 
מול מגמות הפירוק של התא המשפחתי בארץ ובעולם
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